

*Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,  
3 April 1950 (T/538).*

**138 (VI). Petition from the Bonjongo Group concerning the Cameroons under British administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its sixth session the petition from the Bonjongo Group (T/Pet.4/3/Add.5), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier Gibbons as special representative,

*Having taken note* of the observations of the United Nations Visiting Mission to West Africa on the land question in the Cameroons under British administration (T/461, part II, chapter II (a), section (X)),

*Having taken note* of the observations of the Administering Authority concerned (T/182/Add.3 and T/486, paragraph 34) as well as of the oral statement of the special representative on this petition,

*Having noted* the statement of the Administering Authority that the Roman Catholic Mission was willing to consider the possibility of exchanging the land held at Bonjongo for parcels of land in other parts of the Territory, provided that the Bonjongo land would be included in the Bakweri resettlement programme,

*The Trusteeship Council*

*Invites* the Administering Authority to enter into discussions with representatives of the Roman Catholic Mission at Bonjongo in order to devise a scheme which may lead to the amelioration of the land situation in this particular area;

*Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,  
3 April 1950 (T/539).*

**139 (VI). Petition from Mr. V. Loko concerning the Cameroons under British administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its sixth session the petition from Mr. V. Loko (T/Pet.4/34), in con-

*Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,  
3 avril 1950 (T/538).*

**138 (VI). Pétition du Bonjongo Group concernant le Cameroun sous administration britannique**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa sixième session, la pétition émanant du *Bonjongo Group* (T/Pét.4/3/Add.5), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné le général Gibbons comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations de la Mission de visite des Nations Unies en Afrique occidentale sur la question des terres au Cameroun sous administration britannique (T/461, partie II, chapitre II a, section X),

*Ayant pris acte* des observations de l'Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/182/Add.3 et T/486, paragraphe 34) ainsi que de l'exposé oral du représentant spécial sur cette pétition,

*Ayant pris acte* de la déclaration de l'Autorité chargée de l'administration aux termes de laquelle la Mission catholique romaine était disposée à envisager la possibilité d'échanger les terres qu'elle possède à Bonjongo contre d'autres parcelles situées dans d'autres parties du Territoire, à condition que les terres Bonjongo soient comprises dans le plan de rétablissement des Bakweris,

*Le Conseil de tutelle*

*Invite* l'Autorité chargée de l'administration à procéder à des échanges de vues avec les représentants de la Mission catholique romaine de Bonjongo, en vue de mettre au point un projet qui soit de nature à amener une amélioration dans la situation des terres de cette région en particulier;

*Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à la connaissance des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,  
3 avril 1950 (T/539).*

**139 (VI). Pétition de M. V. Loko concernant le Cameroun sous administration britannique**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa sixième session, la pétition de M. V. Loko (T/Pét.4/34), en consulta-